

## 2023 年普通高等学校招生全国统一考试模拟试题

### 英语参考答案及评分标准

2023. 5

#### 第一部分 阅读(共两节,满分 50 分)

##### 第一节 (共 15 小题;每小题 2.5 分,满分 37.5 分)

1-5 DBAAB      6-10 CDDBA      11-15 CACDA

##### 第二节(共 5 小题;每小题 2.5 分,满分 12.5 分)

16-20 GABEC

#### 第二部分 语言运用(共两节,满分 30 分)

##### 第一节 (共 15 小题;每小题 1 分,满分 15 分)

21-25 ADBCA      26-30 DABCA      31-35 DDBDB

##### 第二节 (共 10 小题;每小题 1.5 分,满分 15 分)

36. which      37. featuring      38. impressive      39. held      40. extremely  
41. a      42. to fly      43. meanings      44. with      45. was invented

#### 第三部分 写作(共两节,满分 40 分)

##### 第一节 (满分 15 分)

Version 1:

###### Notice

To provide a platform for students to showcase their youthful spirits and artistic talent, enriching the spiritual and cultural construction of the campus, our school will hold a microfilm competition on 25, June. The theme is about the campus life. All participants will be asked to provide a film with a time limit of five minutes, which they should strictly adhere to. Interested students can submit their names to the school office by 15th June. After that, no one is allowed to participate. For more details, contact us in time.

The Student Union

Version 2:

###### Notice

To spark students' passion for campus life, our school will hold a microfilm contest on 1st June. The theme is featuring after class activities such as school clubs, sports and games, and labor experience. All the students from our school can take part in the contest. Each entry must be within 5 minutes. Most importantly, positive contents are highly valued. Besides, the entry shall be submitted by 20, May. Otherwise it will be disqualified. You can send your works by email or, alternatively, through WeChat. For more details, please contact us in time.

The Student Union

#### 第二节 (满分 25 分)

Version 1:

*However, his class 10 result came, in which he had fallen.* Seeing this, he got very sad from inside. But his sadness increased when his girlfriend wanted to end the friendship with him, for which he had spoiled his studies. Now James was realizing how cruel the world was. He admitted his mistake to his father. "It doesn't matter, son, but you shouldn't make such a mistake again." His father comforted him with soothing words. He did not delay a single moment and broke friendship with everyone and now started studying diligently.

*James used to study for 15 hours a day.* With time going by, James worked even harder and studied more. He devoted all his energy to his learning and his hard work paid off because he soon topped in his entire school. Additionally, with a good grade, he got selected in a big government college. Hearing this, his father was as happy as he had never been. James also realized that as a student, we shouldn't get caught in any kind of distraction during studies. We should do our studies with full hard work so that we can be successful in our goal.

Version 2:

*However, his calss 10 result came, in which he had fallen.* James realised that he had wasted too much time. What's worse, his girl friend broke up with him, bringing him even more frustration. He was at a loss what to do at first. He had no other choice but to admit his mistake to his father, who comforted him and encouraged him to pursue his dream with great efforts. A warm current welling up in his heart, he determined to throw himself into his study. From then on, he lived a full and busy life.

*James used to study for 15 hours a day.* He was always listening to his teacher attentively in class and reading extensively in his free time. Just as a saying goes, "Hard work pays off." His grades improved gradually, helping him regain his confidence. Eventually, he got admitted to his ideal college on a full scholarship, enabling him to realize his dream of becoming a doctor, as well as a pride of his father. It is this experience that reminds James of the value of hard work and inspires him to make greater achievements.

#### 写作第一节评分标准

##### 一、评分原则

1. 本题总分为 15 分,按五个档次进行评分。
2. 评分时,应从内容、词汇、语法和篇章结构三个方面考虑,具体为:
  - (1)对内容要点的覆盖情况以及表述的清楚程度和合理性。
  - (2)使用词汇和语法结构的准确性、恰当性和多样性。
  - (3)上下文的衔接和全文的连贯性。
3. 评分时,先根据作答的整体情况初步确定其所属档次,然后以该档次的要求来综合衡量,确定或调整档次,最后给分。

4. 评分时还应注意:

(1) 词数少于 60 或多于 100 的,从总分中减去 2 分。

(2) 单词拼写和标点符号是写作规范的重要方面,评分时应视其对交际的影响程度予以考虑。英、美拼写及词汇用法均可接受。

(3) 书写较差以致影响交际的,将分数降低一个档次。

## 二、内容要点

1. 比赛的主题;

2. 比赛的要求。

## 三、各档次的给分范围和要求

第五档:(13-15 分)能写明全部要点;语言基本无误;行文连贯,表达清楚。

第四档:(10-12 分)能写明全部或绝大部分要点;语言有少量错误;行文不够连贯,表达基本清楚。

第三档:(7-9 分)能写明基本要点;语言虽有较多错误,但能基本达意。

第二档:(4-6 分)能写出部分要点;语言错误多,影响意思表达。

第一档:(1-3 分)只能写出一两个要点;语言错误很多,只有个别句子正确。

## 写作第二节评分标准

### 一、评分原则

1. 本题总分为 25 分,按五个档次进行评分。

2. 评分时,应从内容、词汇语法和篇章结构三个方面考虑,具体为:

(1) 续写内容的质量、完整性以及与原文情境的融洽度。

(2) 所使用词汇和语法结构的准确性、恰当性和多样性。

(3) 上下文的衔接和全文的连贯性。

3. 评分时,应先根据作答的整体情况确定其所属的档次,然后以该档次的要求来综合衡量,确定或调整档次,最后给分。

4. 评分时还应注意:

(1) 词数少于 120 的,酌情扣分。

(2) 书写较差以致影响交际的,酌情扣分。

(3) 单词拼写和标点符号是写作规范的重要方面,评分时应视其对交际的影响程度予以考虑,英、美拼写及词汇用法均可接受。

## 二、各档次的给分范围和要求

档次	描述
第五档 (21-25)	1. 创造了丰富合理的内容,富有逻辑性,续写完整,与原文情境融洽度高。 2. 有效使用了多样且恰当的词汇和语法结构,表达流畅,语言错误少,且完全不影响理解。 3. 有效的使用了语句间的衔接手段,全文结构清晰,意义连贯。
第四档 (16-20)	1. 创造了比较丰富合理的内容,比较逻辑性,续写比较完整,与原文情境融洽度较高。 2. 比较有效使用了多样且恰当的词汇和语法结构,表达比较流畅,有个别错误,但完全不影响理解。 3. 比较有效的使用了语句间的衔接手段,全文比较结构清晰,意义比较连贯。
第三档 (11-15)	1. 创造了基本丰富合理的内容,基本具有逻辑性,续写基本完整,与原文情境相关。 2. 基本有效使用了多样且恰当的词汇和语法结构,表达基本流畅,语言有些许错误,但基本不影响理解。 3. 基本有效的使用了语句间的衔接手段,全文结构基本清晰,意义基本连贯。
第二档 (6-10)	1. 内容和逻辑上有一些重大的问题,续写不够完整,与原文一定程度上脱节。 2. 所使用的词汇有限,语法结构单调,错误较多且比较低级,影响理解。 3. 未能有效的使用词句间的衔接手段,全文结构不够清晰,意义欠连贯。
第一档 (1-5)	1. 内容和逻辑上有较多重大的问题,或有部分内容抄自原文,续写不完整,与原文情节基本脱节。 2. 所使用的词汇非常有限,语法结构单调,错误极多且,严重影响理解。 3. 几乎没有使用词句间的衔接手段,全文结构不清晰,意义不连贯。
零分	抄原文,未作答,跑题。